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جنبش حماس، فلسطینیان را به مقابله با طرح های یهودی سازی صهیونیست ها 
فراخواند.

به گزارش ایسنا، جنبش مقاومت اسلامی حماس اعلام کرد: افزایش اقدامات 
در  فلسطینیان  تأسیسات  و  خانه ها  تخریب  در  صهیونیستی  اشغالگر  رژیم 
کرانه باختری و قدس، از جمله صدور دستور تخریب ۱۳ خانه در شهرک 
و  سرزمین  علیه  جنایات صهیونیست ها  ادامه  اشغالی،  قدس  شرق  در  عناتا 
ملت ما و عملیات یهودی سازی، گسترش شهرک سازی و برنامه های کوچ 
اجباری فلسطینیان است که دولت اشغالگر در غزه و کرانه باختری به دنبال 

اجرای آن است.این جنبش در بیانیه ای افزود: ما از ملت فلسطین و مقاومت 
اشغالگران  با  رویارویی  که  می خواهیم  باختری  کرانه  در  قهرمانانه مان 
صهیونیستی را تشدید کنند و در برابر طرح هایی که موجودیت ما در قدس 

و مقدساتمان را هدف قرار داده است، ایستادگی کنند.
این بیانیه اشاره کرد: ما همچنین اتحادیه عرب و سازمان همکاری اسلامی 
را به تحرک فوری و سازنده برای حفاظت از قدس و مسجدالاقصی، نخستین 
قبله مسلمانان، در برابر خطر یهودی سازی دولت نازی و اشغالگر از طریق 

فشار بر مردم مقاوم قدس و تلاش برای کوچاندن آنان فرامی خوانیم.

رئیس سازمان حشد شعبی عراق بر آمادگی این سازمان برای مقابله با 
هرگونه چالش امنیتی برای این کشور تاکید کرد.

»الشهادة  جشنواره  مراسم  در  الفیاض«،  »فالح  ایسنا،  گزارش  به 
قاسم سلیمانی و  مناسبت سالروز شهادت شهیدان سپهبد  به  والسیادة« 
در  اکنون  مخلص،  فرماندهان  لطف  به  که  گفت  المهندس،  ابومهدی 
پشت حشد شعبی امتی قرار دارد که نقش بسزایی در مبارزه با دشمنان 

ایفا کرده است.
در  آن ها  پیروزی های  حفظ  و  شهدا  مسیر  به  اقتدا  لزوم  بر  الفیاض 

شکست تروریسم تاکید کرد.
در این جشنواره شماری از فرماندهان بلندپایه، رزمندگان، نمایندگان 
حضور  عراق  پارلمان  نمایندگان  و  عربی  کشورهای  سفارتخانه های 

داشتند.

هشدار درباره داروهای لاغری »منجارو« 
و »اوزمپیک«؛ تهدید سلامت در پشت 

تبلیغات جذاب

گفت:  پایتخت  فتا  پلیس  رئیس 
برای  تأییدیه ای  هیچگونه  تاکنون 
مانجارو  جمله  از  لاغری  داروهای 
صادر  دارو  و  غذا  سازمان  توسط 
صورت  به  داروها  این  و  نشده 

غیرقانونی وارد کشور می شوند.
سردار داود معظمی گودرزی رئیس 
با  گفتگو  در  پایتخت  فتا  پلیس 
افزایش  درخصوص  مهر،  خبرنگار 
برای  که  داروهایی  تبلیغات 
استفاده  مورد  زیبایی  و  لاغری 
داروهای  ویژه  به  می گیرند،  قرار 
ژل  و  »اوزمپیک«  »منجارو«، 

»رابیانکا«، هشدار داد.
محصولات  این  کرد:  اعلام  وی 
هیچ گونه تاییدیه ای از سوی سازمان 
غذا و دارو کشور دریافت نکرده اند 
عمدتاً  کشور  به  آن ها  ورود  و 

به صورت قاچاق انجام شده است.
افزود:  ادامه  در  گودرزی  سردار 
صحیح  نگهداری  برای  که  مسیری 
در  شود،  رعایت  باید  داروها  این 
بسیاری از موارد نادیده گرفته شده و 
این امر می تواند خسارات و خطرات 
جدی برای سلامت مصرف کنندگان 

به همراه داشته باشد.
وی اشاره کرد: برخی از این داروها 
فروش  به  گزاف  قیمت های  به 

را  آن ها  که  افرادی  و  می رسند 
با  است  ممکن  می کنند،  مصرف 
عوارض شدید و غیرقابل پیش بینی 

مواجه شوند.
رئیس پلیس فتا همچنین خاطرنشان 
در  تمام  جدیت  با  فتا  پلیس  کرد: 
این  با  مرتبط  مسائل  پیگیری  حال 
مربوطه  مسئولین  از  و  است  داروها 
ایجاد  برای  مؤثر  همکاری  خواهان 
تأمین  حوزه  در  امن تر  فضایی 

سلامت دارویی است.
وی تأکید کرد: تصاویر و اطلاعات 
به  داروها،  این  عوارض  به  مربوط 
شدت دردناک و نگران کننده است 
و پلیس در حال شناسایی مراجع و 
کارشناسان مرتبط با تولید و توزیع 

این محصولات غیرمجاز است.
پایان  در  گودرزی  معظمی  سردار 
مستمر  به طور  فتا  پلیس  گفت: 
سلامت  از  حفاظت  راستای  در 
دارویی،  امنیت  تأمین  و  عمومی 
داد.  خواهد  ادامه  را  خود  اقدامات 
همچنین از تمامی نهادها و مسئولین 
درخواست می شود تا با همکاری و 
را حل  این چالش ها  سازنده،  تعامل 
از  بتوانند  کشورمان  مردم  تا  کنند 
بهره مند  ایمن  و  مناسب   خدماتی 

شوند.

عضو کمیسیون قضایی مجلس: 

»مهریه« باید به جزء کوچکی 

از عقد ازدواج تبدیل شود

قضایی  کمیسیون  اعضای  از  یکی 
با  اسلامی  شورای  مجلس  حقوقی  و 
از دهه های  متاسفانه  اینکه  بر  تاکید 
رویه ای  بعد  به  هفتاد  و  شصت 
سنگین  مهریه های  تعیین  بر  مبنی 
آشیل  پاشنه  به  مسئله  این  و  باب 
به  باید  گفت:  شد،  تبدیل  ازدواج ها 
به  مهریه  عملًا  که  برسیم  نقطه ای 
و  شود  تبدیل  جزئی  مسئله ای  یک 
قرار  ازدواج  عقد  از  کوچکی  جزء 
بگیرد نه اینکه به عنوان اهرمی برای 

اختلافات خانوادگی قرار بگیرد.
محمدحسین محمدی عضو کمیسیون 
شورای  مجلس  حقوقی  و  قضایی 
اسلامی در گفت وگو با ایسنا با اشاره 
به اعلام وصول طرح اصلاح موادی 
محکومیت  اجرای  نحوه  قانون  از 
مالی برخی از احکام راجع به مهریه 
مهریه  قانون  اصلاح  به  موسوم 
معضلات  از  »یکی  اینکه  بیان  با 
عامل حبس  و  امروز کشور  بزرگ 
بند  در  زندانیان  از  بسیاری  کشیدن 
اساس  بر  و  است  مهریه  موضوع 
زندان ها  سازمان  رئیس  گفته های 
زندانیان  مالی  زندانیان  از  بسیاری 
مهریه هستند«، اظهار کرد: متاسفانه 
بعد  به  هفتاد  و  شصت  دهه های  از 
مهریه های  تعیین  بر  مبنی  رویه ای 
پاشنه  به  مسئله  این  و  باب  سنگین 
آشیل ازدواج ها تبدیل شد به گونه ای 
برای  ضعیف  حتی  خانواده های  که 
خودنمایی به سمت تعیین مهریه های 

تا  سکه  قطعه   ۱۰۰۰ از  سنگینی 
و  کردند  حرکت  سکه  قطعه   ۲۰۰۰
فرهنگی  واسطه  به  نیز  آن  متعاقب 
اختلافات  شد،  ایجاد  جامعه  در  که 

خانوادگی افزایش یافت.
از  بسیاری  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
اختلافاتی که امروز در جامعه وجود 
دارد، مسائل مالی نیست بلکه مسائل 
و مشکلات خانوادگی است، گفت: 
نخستین چیزی که در این اختلافات 
و  می گیرد  را  خانواده ها  گریبان 
آن  از  خانم ها  که  اهرمی  اولین 
مهریه  موضوع  می کنند،  استفاده 

است.
این عضو کمیسیون قضایی و حقوقی 
قانون مند  لزوم  بر  تاکید  با  مجلس 
کرد:  عنوان  مهریه،  موضوع  شدن 
عنوان  تحت  پیش  سال   ۱۰ از  بیش 
قانون حمایت از خانواده، مطرح شد 
که تا ۱۱۰ سکه مهریه مشمول قانون 
می شود  مالی  محکومیت های  اجرای 
مالی  توانایی  مستلزم  بر آن  مازاد  و 
امروز قیمت سکه آنقدر  فرد است؛ 
زیاد شده که ۱۱۰ که هیچ، حتی اگر 
هم  باز  باشد،  هم  ۱۱ سکه  مهریه ای 
بسیاری توان پرداخت آن را ندارند؛ 
که  برسیم  نقطه ای  به  باید  بنابراین 
مسئله ای جزئی  به یک  مهریه  عملًا 
تبدیل شود و جزء کوچکی از عقد 
ازدواج قرار بگیرد نه اینکه به عنوان 
خانوادگی  اختلافات  برای  اهرمی 

قرار بگیرد.

سخنگوی صنعت آب، بهره برداری 
را  هریرود  رودخانه  از  یک جانبه 
موجب نقص حقوق عرفی دانست 
یک  اقدام  این  اثرات  گفت:  و 
تنها  نه  افغانستانی  طرف  جانبه 
بهداشت چند  تأمین آب شرب و 
بلکه  متأثر می کند،  نفر را  میلیون 
به آسیب گسترده به محیط زیست 

پایین دست نیز منجر می شود.
به گزارش ایسنا، عیسی بزرگ زاده 
تلویزیونی،  گفت وگوی  در 
ساخت و آبگیری سد پاشدان در 
حوضه مرزی و مشترک هریرود 
طبیعی  جریان  کاهش  باعث  را 
بروز  و  هریرود  مرزی  رودخانه 
زیست  و  اجتماعی  خسارت های 
به  پایین دست  مناطق  در  محیطی 
ویژه ایراد آسیب جدی در تأمین 
مشهد  مقدس  شهر  شرب  آب 

دانست.
وی با اشاره به پیوندهای چند بعدی 
فرهنگی  و  اجتماعی  اقتصادی، 
باورمان  گفت:  هرات  و  مشهد 
بر این است همه مردمانی که در 
یک حوضه آبریز زندگی می کنند 
هستند  یکسانی  سرنوشت  دارای 
و  سخت گیری  هرگونه  اعمال  و 
حوضه  مردمان  از  بخشی  به  فشار 
آبریز، ناگزیر همه ساکنان حوضه 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
حوضه  ساکنین  کرد:  بیان  وی 
کشور  دو  هر  در  هریرود  آبریز 
ایران و افغانستان طی سالیان سال، 
رودخانه  این  طبیعی  جریان  از 
و  شده اند  بهره مند  فرامرزی 
برای  تاریخی  و  عرفی  حقوق 
است.  شده  ایجاد  طرف  دو  هر 
اثرات این اقدام یک جانبه طرف 
افغانستانی نه تنها تأمین آب شرب 
و بهداشت چند میلیون نفر را متأثر 
می کند، بلکه به آسیب گسترده به 
نیز منجر پایین دست   محیط زیست 

 می شود.

کرد:  بیان  آب  صنعت  سخنگوی 
از  بارها  ایران  اسلامی  جمهوری 
اعتراض  دیپلماتیک  کانال های 
اثرات  به  نسبت  را  خود  رسمی 
اقدامات  از  ناشی  فرامرزی  منفی 
سدسازی یکجانبه طرف افغانستانی 
اعلام کرده و  در حوضه هریرود 
برای  مشترک  همکاری  خواهان 
و  اثرات  این  کاهش  و  ارزیابی 
جای  به  پایدار  توسعه  انتخاب 

توسعه مخرب بوده است.
این  بر  نیز  اکنون  افزود:  وی 
یک  بهره برداری  که  باوریم 
منابع  از  غیرمشارکتی  و  سویه 
هیچ  نفع  به  هریرود  حوضه  آب 
و  بالادست  در  کشورها  از  یک 

پایین دست نیست.
تأکید  ضمن  انتها  در  بزرگ زاده 
صریح  مفاد  رعایت  ضرورت  بر 
آب  بین الملل  حقوق  روشن  و 
آب  از  مشترک  بهره برداری  در 
اظهار  هریرود،  مرزی  رودخانه 
مقامات  می رود  انتظار  کرد: 
چارچوب  در  افغانستان  سرپرستی 
اصل  و  بین المللی  عرفی  حقوق 
روابط  و  همجواری  حسن 
همکاری  کشور،  دو  همسایگی 
استفاده  درخصوص  لازم  تدابیر  و 
منطقی و منصفانه از آب رودخانه 
به  بالادست  در  را  مرزی هریرود 
و  تاریخی  حقوق  به  که  نحوی 
آسیب  دست  پایین  مناطق  عرفی 
خود  کار  دستور  در  نشود،  وارد 

قرار دهند.
خاطرنشان  آب  صنعت  سخنگوی 
کرد: در این راستا وزارت نیرو در 
کنار وزارت امور خارجه خواهان 
خصوص  این  در  فوری  مذاکره 
طرف  با  همکاری  برای  و  بوده 
راه حل های  یافتن  در  افغانستانی 
مشترک و قابل قبول برای کاهش 
اثرات فرامرزی سدهای پاشدان و 

سلما اعلام آمادگی می کند.

بهره برداری یک جانبه از هریرود حقوق 
عرفی را نقض می کند نگاه ویژه مدیریت شهری شیراز به ایمن سازی در مناطق

آغاز عملیات اجرایی نخستین ایستگاه آتش نشانی در بلوار شهید صیاد 
شیرازی با اعتبار ۳۰۰ میلیارد ریال در منطقه ۱۱ شیراز با حضور رئیس 
کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر شیراز، 
ایمنی شهرداری شیراز، شهردار  رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات 

منطقه یازده و معاونین و یاوران شورای منطقه اجرا شد.
محیط  سلامت،  کمیسیون  رئیس  غضنفری:  خبری/ خدیجه  سرویس 
ارزیابی کردن  مثبت  با  شیراز  و خدمات شهری شورای شهر  زیست 
اجرای چنین پروژه هایی در ارتقای سطح خدمات دهی در شهر گفت: 
انجام  این پروژه در قالب طرح جامع سازمان آتش نشانی و خدماتی 

می شود.
اجرای  برای  واقع ریل گذاری  در  برنامه ها  این  افزود:  زارعی  مسعود 

اصولی کارها و روش های انجام امور در مسیر پیشرفت است.
پیگیری  خواستار  شیراز  شهرداری  یازده  درمنطقه  شهر  شورای  عضو 
گفت:  و  شد  شهر  توسعه  مدت  بلند  و  مدت  میان  کوتاه،  برنامه های 
خدمات  ارائه  در  پیشرو  سازمان  یک  به  شیراز  نشانی  آتش  سازمان 

تبدیل شده است.
رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شیراز نیز گفت: 
این حوزه کاهش  اجرای زیرساخت های  ما در  اهداف اصلی  از  یکی 
مدت زمان رسیدن به سر صحنه حادثه است که ساخت این ایستگاه 
تاثیر به سزایی در کاهش مدت زمان رسیدن نیروهای امدادی خواهد 

داشت.
هادی عیدی پور افزود: طبق طرح جامع ایمنی شهر هم اکنون عملیات 
آغاز  مختلف  مناطق  در  نشانی  آتش  ایستگاه های  از  تعدادی  ساخت 

شده است.
وی اظهار داشت: هم اکنون همزمان عملیات ساخت ۴ ایستگاه دیگر 
در مرحله اجرایی قرار گرفته از جمله دو ایستگاه آتش نشانی در منطقه 
و یک مورد در منطقه ۵ که تلاش داریم تا دهه فجر چند مورد از این 

پروژه ها به سرانجام برسند.
گفت:  شیراز  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  نشانی  آتش  سازمان  رئیس 
ایستگاه بلوار صیاد شیرازی با مساحت ۱۲۰۰ مترمربع عرصه و اعیان با 
اعتباری بالغ بر ۳۰ میلیارد تومان در مدت زمان ۲۰ ماه اجرا و عملیاتی 
می شود که با اجرای آن مدت زمان رسیدن خودروهای امدادی در سطح 

منطقه ۱۱ به کمتر از ۵ دقیقه کاهش می یابد.
*نگاه ویژه مدیریت شهری نسبت به مؤلفه های ایمن سازی

شهردار منطقه یازده شیراز نیز گفت: توزیع متوازن اعتبارات، خدمات و 
امکانات مورد تاکید شهردار کلانشهر شیراز و پارلمان شهری قرار دارد 
و پروژه ها بر اساس نیازهای محلات تعریف و به بهره برداری می رسند.
ایمن  مؤلفه های  به  نسبت  مدیریت شهری  ویژه  نگاه  از  پرنیان  بهزاد 
سازی خبر داد و افزود: منطقه یازده شهرداری شیراز تاکنون از وجود 
تهدیداتی  بروز  زمینه ساز  امر  این  و  بود  بی بهره  نشانی  ایستگاه آتش 
برای منطقه شده بود به همین دلیل عملیات احداث اولین ایستگاه آتش 
نشانی در این منطقه مهم از کلانشهر شیراز در دستور کار قرار گرفت.

پروژه های  که  موضوع  این  بر  تاکید  با  شیراز  یازده  منطقه  شهردار 
بیان  می دهد،  افزایش  را  اطمینان خاطر شهروندان  ایمن سازی ضریب 
به  رسیدگی  زمان  مدت  نشانی  آتش  ایستگاه های  با گسترش  داشت: 

حوادث کاهش چشمگیری خواهد یافت.
پیگیری های  حاصل  را  نشانی  آتش  ایستگاه  این  احداث  پرنیان 
کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
اسلامی  شورای  رئیس  داشت:  اظهار  و  برشمرد  شیراز  نشانی  آتش  و 
همراه  به  یازده  منطقه  در  شهری  پارلمان  ناظر  عنوان  به  شیراز  شهر 
دارند  برخوردار  کم  و  محروم  مناطق  به  ویژه ای  نگاه  شیراز  شهردار 
راستا  این  در  شهری  زیرساخت های  و  خدمات  چشمگیر  گسترش  و 

صورت می پذیرد.
به گفته وی، طی سنوات اخیر با جهش چشمگیری در میزان اعتبارات 
منطقه یازده شهرداری شیراز روبرو هستیم تا جایی که در سال جاری 
میزان اعتبارات جاری به ۳۰۰ میلیارد تومان رسیده و حاصل آن تعریف 

۵6 پروژه کوچک و بزرگ است.
شهردار منطقه یازده شیراز با تاکید بر این موضوع که تمام پروژه ها 
در مرحله انتخاب پیمانکار و اجرا قرار دارند، بیان داشت: هیچ یک از 

پروژه های منطقه یازده بلاتکلیف نیستند.
پرنیان با اشاره به یکی از طرح های عمرانی مهم این منطقه اظهار داشت: 
عملیات اجرایی لوپ راستگرد پل غدیر سال ها متوقف شده بود و این 
امر زمینه ساز مشکلات فراوانی برای شهر و شهروندان می شد. به همین 
دلیل عملیات اجرایی این پروژه در دستور کار قرار گرفت و در مرحله 

تجهیز کارگاه قرار دارد.
داد  خبر   ۱۱ منطقه  در سطح  ورزشی  زیرساخت های  از گسترش  وی 
و افزود: عملیات اجرایی دو سالن توپی و غیرتوپی در بلوار فیض در 

دست انجام است.
گسترش  بر  مبنی  شیراز  کلانشهر  شهردار  تاکید  به  اشاره  با  پرنیان 
فضاهای فرهنگی افزود: عملیات اجرایی سالن تئاتر نصر پس از وقفه 
طولانی در دستور کار قرار گرفت و با بهره برداری از آن گام مهمی 

در راستای ارتقا سرانه فرهنگ و هنر شیراز برمی داریم.
شهردار منطقه یازده میزان پیشرفت فیزیکی کتابخانه خیابان فال اسیری 
را 8۰ درصد اعلام کرد و بیان داشت: در تلاش هستیم این مجموعه 

فرهنگی در روز شیراز سال آینده به بهره برداری برسد.

ایران  به  سفر  در  من  مذاکرات  گفت:  عمان  خارجه  امور  وزیر 
نشان دهنده عمق تاریخی میان این دو کشور است. جای افتخار است 
که پیام مکتوبی را از جانب سلطان بن طارق به آقای پزشکیان نقل 

کنم. این پیام در چارچوب گسترش روابط دو کشور است.
خارجه  وزیر  البوسعیدی«،  حمد  بن  »بدر  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
عمان پس از ورود به ایران با سید عباس عراقچی  وزارت امور خارجه 

کشورمان دیدار و گفت وگو کرد.
 عراقچی در حاشیه دیدار  دوجانبه خود با وزیر امور خارجه عمان در 
جمع خبرنگاران داخلی و خارجی، گفت: به بدر حمد البوسعیدی وزیر 
محترم خارجه عمان برای سفر به تهران خوش آمد می گویم که سفر 
ایران و عمان در زمینه های  به موقعی است. روابط دو کشور  بسیار 
مختلف سیاسی اقتصادی و فرهنگی رو به گسترش است و ما همواره 
روابط دو جانبه ای داشتیم. کمیسیون اقتصادی دو کشور ماه آینده در 
مسقط برگزار می شود و فرصتی است که در زمان سفر شهید رئیسی 
به عمان و سلطان این کشور مورد بررسی قرار گرفت. حجم تجارت 
در سال گذشته دو و نیم میلیارد دلار بوده که افزایش میزان مبادلات 

تجاری مورد بحث ما بوده است. 
وی افزود: گفت وگویی داشتیم درخصوص مسائل فلسطین و جنایات 
توسط  سوریه  اراضی  اشغال  درخصوص  همچنین  صهیونیستی  رژیم 
بحث  سوریه  تحولات  مورد  در  کردیم.  صحبت  صهیونیستی  رژیم 
مفصلی داشتیم درخصوص عدم دخالت در سوریه احترام به ادیان و 
نظر داریم. مواضع  اتفاق  فراگیر در سوریه  مذاهب و تشکیل دولت 
ما با عمان و سایر کشورهای منطقه مشابهت زیادی دارد. ما خواهان 
رژیم  توسط  ویژه  به  سوریه  خاک  اشغال  پایان  و  سوریه  در  ثبات 
تبادل نظر داشتیم. ما بر حفظ  صهیونیستی هستیم. در مورد یمن هم 
تمامیت ارضی یمن تأکید داریم و امیدواریم مذاکرات صلح هر چه 
زودتر از سر گرفته شود و مانع از توطئه هایی شود که احتمال یک 

جنگ داخلی در یمن را به دنبال دارد.
ابتدا  در  کرد:  تصریح  نشست  این  در  هم  عمان  خارجه  امور  وزیر 
تهران  در  خوشحالم  و  می کنم  ابلاغ  شما  به  را  عمان  مسئولان  سلام 
حضور دارم. دیدارهای سازنده ای در اینجا خواهم داشت. این مذاکرات 
نشان دهنده عمق تاریخی میان این دو کشور است. جای افتخار است 
که پیام مکتوبی را از جانب سلطان بن طارق به آقای پزشکیان نقل 

کنم. این پیام در چارچوب گسترش روابط دو کشور است.
وی ادامه داد: همانطور که فرمودید ما صحبت های مختلفی درخصوص 
مصوبات مختلف داشتم در زمینه انرژی و حمل و نقل صحبت هایی 
دو  بین  تجارت  تا  برداریم  جدیدی  گام های  کردیم  توافق  داشتیم. 
زیرساختی  مختلف  زمینه های  در  ویژه  به  دهیم  گسترش  را  کشور 
درخصوص  خواهد کرد.  دو کشور کمک  این  بین  تعاملات  به  که 
تحولات منطقه به ویژه درخصوص فلسطین و لبنان و سوریه صحبت 
استقلال و  با فلسطین و تلاش هایی که برای حفظ  کردیم. در رابطه 
آزادی  مردم این کشور انجام می شود، صحبت کردیم. مجدداً از شما 
بابت تلاش هایی که در جهت همکاری میان دو کشور  آقای وزیر 

انجام دادید، تشکر می کنم.
عراقچی در مورد تبادل پیام میان ایران و آمریکا از طریق عمان گفت: 
دولت عمان همواره برای کمک به روابط ایران با برخی از کشورهای 
و  روشن  هسته ای  مذاکرات  در  عمان  نقش  است.  بوده  آماده  دیگر 
مشخص است. ما همواره از دوستان خودمان در عمان تشکر کردیم و 
می کنیم. اگر نیازی باشد مجدداً این کار انجام خواهد شد. در این سفر 
پیامی میان ایران و آمریکا تبادل نشده است. اگر لازم باشد از طریق 
سفارت سوئیس پیام ها را تبادل خواهیم کرد. برادران ما در عمان هم 

اگر لازم باشد به این کار مبادرت خواهند کرد.
سیاست  از  ایران  همچون  ما  گفت:  هم  عمان  خارجه  امور  وزیر 
استقلال  از سیاست حفظ  عدم دخالت در کشورها حمایت می کنیم. 
می کنیم.  حمایت  کشور  این  حاکمیت  و  سوریه  ارضی  تمامیت  و 
ما  امروز  باشد.  داشته  را  منطقه ای خود  نقش  بتواند  امیدواریم سوریه 
با در چارچوب  شورای همکاری خلیج فارس و اتحادیه عرب تلاش 

می کنیم و از تمامیت ارضی و استقلال سوریه حمایت می کنیم.

در نشست خبری مشترک وزرای خارجه ایران و عمان مطرح شد؛

اگرلازمباشدپیاممیانایرانوآمریکاازطریقسفارتسوئیسمبادلهمیشود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران:

هوش مصنوعی خطاهای پزشکی 
را کاهش داده است
رتبه اول ایران در منطقه

ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
نمی تواند  مصنوعی  هوش  گفت: 
جایگزین پزشک باشد اما خطاهای 
مانند  خدمات  ارائه  حین  پزشکی 
پاتولوژی ها را کاهش  جراحی ها و 

می دهد.
سلامت  حوزه  خبرنگار  گزارش  به 
نشست  یک  در  توکلی  نادر  ایرنا، 
علوم  دانشگاه  محل  در  که  خبری 
بیان  با  شد،  برگزار  ایران  پزشکی 
مصنوعی  هوش  کاربرد  اینکه 
کرونا  گیری  همه  دوران  از 
و  اسکن  تی  سی  تفسیر  برای 
افزود:  شد،  شروع  تصویربرداری 
خدمات  ارائه  در  مصنوعی  هوش 
شدن  الکترونیکی  اورژانس، 
و  بیمار  به  آموزش  بیمارستان ها، 
استفاده  مغز  تصویربرداری های 

می شود.
سیستم  تمام  اینکه  داد:  ادامه  وی 
هوش  اختیار  در  را  سلامت 
ولی  است  خطا  بگذاریم،  مصنوعی 
سیستم های  روزمره  خدمات  ارائه 
تصمیم گیری بالینی بر اساس هوش 

مصنوعی است.
ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
علمی،  مرجعیت  بحث  بر  تاکید  با 
دارای  دانشگاه  این  داشت:  اظهار 
برنامه استراتژیک بوده که وابسته به 
شخص نیست و مأموریت سازمانی 
است که یکی از راهبردها، کاربرد 
حوزه های  در  مصنوعی  هوش 
پژوهش  آموزش،  جمله  از  سلامت 

و ارائه خدمت است.
اینکه  بر  تاکید  با  توکلی 
تکنولوژی  دانشگاه،  رویکردهای 
محور بوده و بحث هوش مصنوعی 
به  است،  پراهمیت  حوزه های  از 
هوش  بین المللی  کنگره  برگزاری 
مصنوعی اشاره کرد و گفت: اکنون 
دانش  مرزهای  سمت  به  حرکت 
برای  ما  تمرکز  و  گرفته  صورت 
اهداف و برنامه های مبتنی بر هوش 

مصنوعی است.
ایران رتبه اول هوش مصنوعی در 

منطقه را دارد
کنگره  دبیر  پازوکی  عبدالرضا 
در  مصنوعی  هوش  بین المللی 
سلامت نیز با بیان اینکه ایران رتبه 
در  مصنوعی  هوش  کاربرد  اول 
منطقه و رتبه ۷۷ دنیا را دارد، گفت: 

و  درمان  حوزه  در  مصنوعی  هوش 
و  دارد  زیادی  کاربرد  پیشگیری 
علم  این  از  بهره گیری  با  می توانیم 
نیز کمک  به خطاهای پزشکی  که 

می کند، استفاده بهینه کنیم.
مصنوعی  هوش  اینکه  بیان  با  وی 
قابلیت  نیز  سرطان ها  تشخیص  در 
به  داشت:  اظهار  دارد،  زیادی 
تشخیص  درصد   ۹۳ مثال  عنوان 
مصنوعی  هوش  با  سینه  سرطان 
آینده ای  در  و  است  شناسایی  قابل 
نزدیک نیز این فناوری می تواند در 
بخش رادیولوژی تاثیرگذار بوده و 

بیماری ها را با دقت نشان دهد.
هوش  کاربردهای  پازوکی، 
مصنوعی را استفاده از آن به عنوان 
و  جراحی ها  در  پزشک  دستیار 
گفت:  و  کرد  بیان  سونوگرافی 
عدالت در سلامت و دسترسی همه 
از  درمانی  و  بهداشت  خدمات  به 
دیگر کاربردهای این فناوری است 
و در مناطق کم برخوردار می توان 
آن  از  بیماری ها  غربالگری  برای 

استفاده کرد.
وی اظهار داشت: بسیاری از مطالب 
در هوش مصنوعی مبتنی بر شواهد 
مسیری  است  لازم  و  نیست  علمی 
طی شود تا بتوان اطلاعات به دست 
آمده از آن را به صورت کاربردی 
مورد  سلامت  حوزه  در  خصوصاً 

استفاده قرار داد.
هوش  بین المللی  کنگره  دبیر 
مصنوعی در سلامت افزود: به همین 
دلیل نیز همواره از هوش مصنوعی 
پزشک  همکار  یا  دستیار  عنوان  به 
نام برده می شود و نهایتاً این پزشک 
است که بر مبنای آن اطلاعات باید 

تصمیم بگیرد.
کنگره  برگزاری  به  پازوکی 
بین المللی هوش مصنوعی در حوزه 
در  ماه  دی   ۱۴ تا   ۱۲ طی  سلامت 
مرکز همایش های رازی اشاره کرد 
محوریت  با  موضوع   ۱۵ افزود:  و 
و  بهداشت  در  مصنوعی  هوش 
بحث  مورد  کنگره  این  در  درمان 
و تبادل نظر پزشکان قرار می گیرد.

به گفته وی، این کنگره بین المللی 
و  است  دارای ۳۰ سخنران خارجی 
۲۱ کارگاه آموزشی برگزار می شود 
از دیگر  نمایشگاه جانبی  برپایی  و 

برنامه های این رویداد علمی است.


